

Acta del Consell de Barri de Les Planes

Dia: 27 de setembre de 2018, 20 hores

Ordre del Dia:

- 1.- Torn obert de paraula
- 2.- Aprovació de l'acta
- 3.- Informacions de la presidència
- 4.- Respostes a preguntes del darrer consell
- 5.- Proposta de Transport públic a demanda
- 6.- Informació dels grups de treball
- 7.- Estat dels projectes de lliure disposició i obres en curs
- 8.- Torn obert de paraula

Assistents:

Joan Puigdomènech, president
Manuela Nuñez, sotspresident (suplent)
Marina Casal, sots-directora de Participació Ciutadana i Acció als Barris
Albert Muratet, Cap del Servei de Mobilitat
Antoni Serra, Director de l'àrea d'Urbanisme i Projectes

Membres d'associacions:

Eva Puigjaner, AAVV i Propietaris de Les Planes
Diana Otero, Espai Familiar i secretària
Ramona García, Comissió de Festes
Begoña Parareda, Agrupació Cultural i Musical de Les Planes
Ignasi López, Espai ECO
Carmen Castejón, Grup de Dones
Dolors Mestre, AVV Can Cortés
Mercedes González, AFA La Floresta
Antonia Mohino, Ass. Gent Gran
Puri Moreno, AAVV Can Borrull

Per grups polítics municipals:

Ramon Gutiérrez (IC-EUiA)
Mireia Ingla (ERC – MES)
Aldo Ciprián (C's)

1.- Torn obert

El president demana disculpes pel retard i comenta que li ha demanat una primera intervenció la representant de l'Associació de Propietaris i Veïns.

La Sra. Puigjaner comenta que s'ha distribuït un escrit en el qual es diu que l'APV està impulsant el canvi de sentit del c/ Maria Antònia, i vol aclarir que és totalment fals que l'APV impulsi aquest tipus de temes. Aclareix que un membre de l'APV va fer un missatge poc clar i que s'ha tret de context i malinterpretat. La tasca de l'APV en temes com aquest de mobilitat és d'intermediari. L'Ajuntament proposa, l'APV ho transmet als seus associats, es debat i es transmet a l'Ajuntament la posició dels socis. Per altre banda comenta que abans d'endegar la campanya de recollida de signatures, li hauria agradat que les persones impulsores, de les quals no se sap la identitat perquè no han signat l'escrit, s'haguessin posat en contacte amb els membres de APV per aclarir el tema, s'hauria evitat el malentès i la rumorologia entre els veïns.

Intervé la Sra. Moreno dient que ella va impulsar l'escrit, entenent que en els grups de treball l'APV havia defensat el canvi de sentit del c/Maria Antònia a sentit únic i davant la por que aquest tema estigués ja aprovat per l'Ajuntament.

Sr. López recorda el funcionament dels grups de treball i comenta que cap entitat decideix res.

Sr. Puigdomènech diu que ha estat un malentès i que hi ha voluntat d'entesa.

Sr. Prats pregunta si l'Ajuntament ha rebut una demanda explícita sobre canviar el sentit del carrer.

Sr. Bellver comenta que va trucar a una persona que li va comentar el que s'havia parlat en els grups de treball, que era una possibilitat. Ell pensa que si es fa d'un sol sentit augmentarien els nivells de CO2 i soroll pel fet passar més cotxes pel carrer.

Sra. Agustina intervé per al·lusions. Li va explicar en tot moment al Sr. Bellver que era una proposta, que en d'altres carrers del barri on s'ha fet sentit únic al principi els veïns estan reticents, però en general reporta beneficis.

Sr. Muratet comenta que els temes de mobilitat són molt sensibles, que en tots els grups de treball surten propostes i que l'Ajuntament és conscient que afecten a moltes persones i que ells prenen l'encàrrec d'estudiar la proposta, debatre-la, consensuar-la, etc. S'han fet molts canvis importants en molts sectors del municipi, tenen l'experiència que no es pot tirar pel dret en aquests assumptes. Qualsevol persona/entitat/ grup té dret a proposar i a demanar que s'estudiïn canvis.

Sr. Prats pregunta si això és la resposta.

Sr. Muratet comenta què és el que ha dit.

Un veí comenta que són nous al barri, que abans vivia al Turó de Can Mates i que allà es van fer canvis sense consultar.

Sr. Muratet comenta que en temes sensibles que afectin a molta gent si no es consensuen no es tiren endavant.

Sra. Moreno comenta que a vegades als grups de treball s'han proposat coses sense tenir en compte a Can Borrull, com per exemple el tema del bus.

Sra. Puigjaner la remet a l'acta de la darrera sessió del grup de treball.

Sr. López insisteix a que l'APV no ha proposat mai que es faci el transport a demanda, menys que es retiri el bus de Can Borrull. No accepta que s'insinuï que l'associació fa propostes en aquest sentit.

Sr. Zafra pregunta un altre cop per les escales del Ringo Rango, malmeses per l'aigua i per l'acció dels senglars. També per l'estat del c/ Llum on hi ha zones que s'està enfonsant, tot i que està arreglat de fa 4 anys.

Sra. González, a títol individual, comenta que sovint, els caps de setmana, hi ha veïns/es que posen la música a un volum molt alt, que ha consultat la normativa i ha trobat l'article que marca els decibelis. Comenta si per part de l'Ajuntament no es podria enviar un recordatori.

Sr. Puigdomènech comenta que pel tema soroll, primer ha d'haver-hi un avís, entrar directament amb el compliment de la normativa porta a conflictes. Una possibilitat és que la guàrdia urbana es passegi i avisi al particular que està posant la música massa alta.

Sra. Manuela demana per part d'uns veïns del c/ Carena, que s'instal·lin més coixins berlinesos, i de part d'uns altres del c/Modrego, més vigilància de nit.

Sr. Puigdomènech li comenta que aquests temes tan concrets, millor vehicular-los a través dels grups de treball o presentant un escrit al Ramon (OAC).

Sr. Albert: demana què s'ha de fer per tal que recullin els sacs de poda, ell els té al c/ Carena i ha trucat tres vegades. També pregunta amb quina freqüència es fa la poda dels vorals dels carrers.

Sra. Puigjaner comenta alguns punts. Demana pels punts que sortien en el Pla de Barris i que han quedat aturats. Pregunta per la 3a fase del c/ St. Francesc d'Assís, comenta que ja en la reunió de l'APV amb l'alcaldeessa es van demanar punts d'informació, el mateix passa amb els bancs. A títol personal, comenta que seguim amb el problema dels cables, recorda que fa un any que es va aprovar una moció institucional.

2.- Aprovació de l'acta

Sra. González comenta que estaria bé adjuntar els acords a l'acta. S'aprova l'acta de la sessió anterior.

3.- Informacions de la presidència

El president comenta els temes següents:

- Proposta de canvi de nom del c/ Modrego. Comenta els motius pels quals es fa el canvi i llegeix un escrit proposant el nom de Mossèn Pere per fer-lo arribar a la Comissió de

Nomenclàtor. La comissió es reunirà el proper octubre i pensa que està bé que el barri proposi el nom que vol. Es vota la proposta, però no surt aprovada i el president la retira.

Es fan alguns comentaris d'altres propostes i sobre el nom proposat.

- Obres d'adequació dels vestuaris. També el fet que és un espai que rep visites de gent interessada, tant en la vessant arquitectònica com de gestió alternativa.

Sr. López comenta que les obres han tancat els lavabos i que a l'ECO s'hi fan activitats que s'han vist afectades.

4.- Respostes a preguntes del darrer consell

- Cables. El Sr. Serra comenta que un cop aprovada la moció es va fer l'estudi. S'han fet inventaris de pals, de tipus de cablejat (telefònica/elèctrica), etc. i s'ha decidit alguna intervenció: es començarà pel soterrament a la cruïlla Miralluny/Molí (105.000€). No hi ha cases afectades. Comenta que quan es plantegi el soterrament en zones urbanitzades, pot representar uns 2.900€ que per cada veí. La de telefonia uns 600€. La idea és anar elaborant intervencions concretes en altres espais.

Amb Endesa s'ha programat un seguiment de l'estat dels pals, l'Ajuntament ha fet aquests requeriments a l'empresa, l'actitud de l'empresa no ha estat del tot bona, si cal s'hauran de posar multes.

Per part de Telefònica l'actitud és una mica diferent. Estan d'acord en millorar els traçats aeris i que cal suprimir els cables que ja no funcionen. L'empresa començarà en mes i mig.

Un altre tema són els carrers que ja estan preparats per fer el soterrament (ex: Dr. Modrego), aquí hi ha el tema que hi haurà un cost pels propietaris.

S'acclareix que la fibra ja va per sota.

Sra. Puigjaner intervé sorpresa perquè després de 3 anys, ara que per fi sembla que es mou alguna cosa. No s'ha mencionat el Psg. Torrent, que va ser "l'inici" de tota la reivindicació. Té entès que és una zona on ja està la canalització preparada. Sr. Serra diu que ho repassaran.

Sra. González demana que la documentació es pengi. Sra. Marina Casals comenta que es pot enviar per correu electrònic.

- Carrer Belladona. El president transmetrà l'agraïment pel que s'ha fet en la banda de Barcelona. Hi haurà noves reunions per tractar altres temes que afectes als 2 sectors, com per exemple l'aparcament privatiu o el transport públic.

Sr. Prats comenta que ara faltaria arreglar la banda de Sant Cugat.

Sra. Moni demana que no s'oblidin dels "quitamiedos".

Sra. Manoli comenta que falten "burladeros" per facilitar el pas de 2 vehicles, i que hi ha zones on la terra ja està envaint l'asfalt.

Sr. Puigdomènech comenta que ho dirà a la reunió.

Sr. López també vol agrair i demanaria que s'ampliés la via, ja que a vegades si es creuen dos cotxes és complicat. També demana que s'arregli la plaça de la Mata, que no és una plaça.

- Ringo Rango. No hi ha data de finalització però si la voluntat de trobar-hi una solució.

Es comenta la possibilitat que es tingués en compte la valoració dels veïns en el moment de renovar o no una concessió.

Sr. Puigdomènech explica que les franges dels carrers es poden cada 2 anys, també perquè hi ha una subvenció que s'ha de repartir.

Un veí pregunta si en el cas de la subvenció no es podria guardar una part per poder fer la neteja cada any.

Sr. Puigdomènch comenta que per fer arribar a l'Ajuntament qualsevol tipus de queixa, denúncia, suggeriment està el web institucional, i la possibilitat de fer una instància i lliurar-la al centre cívic (Ramon, OAC)

Sra. González comenta que en un article al Tot semblava que volien treure el transport públic.

Sr. Puigdomènech comenta que en cap cas i que es tracta en el punt següent.

5.- Proposta de Transport públic a demanda

Sr. Muratet comenta que l'Ajuntament sempre té la voluntat de millorar els serveis al ciutadà. Arran de l'experiència de Can Barata, on el bus connecta el barri amb el CAP i l'estació, proposen aquest servei per Les Planes. Hi haurà una reunió informativa el 17 d'octubre a les 18h al Casal. Es definiran els recorreguts i les parades i s'explicarà com demanar el servei (telèfon i app). La idea es posar-lo en funcionament a finals d'octubre. La línia 5 passarà a fer servei 100% a Les Planes i el servei a demanda cobrirà Can Cortés i Can Borrull.

Sra. Rosa lamenta que ara vulguin treure l'únic bus que passa per Can Borrull i que tan va costar d'aconseguir. Diu que si no funciona el servei a demanda que el tornin a posar. A Les Planes hi ha 3 línies de bus i a Can Borrull cap.

Sr. Muratet i Sr. Puigdomènech emplacen als veïns a assistir a la reunió per aclarir dubtes. També expressen la confiança que el servei agradarà. Al principi tots els canvis espanten, però l'experiència diu que és una bona solució. El cost per l'usuari serà el mateix.

Sra. González comenta que volia dir-li una cosa al Sr. Muratet, però com ha de marxar li exposa ara: demana que l'Ajuntament convoqui a l'Escola per seguir tractant el tema del bus escolar.

Sra. Eva contempla amb escepticisme la possibilitat que a Can Borrull es trobin sense transport escolar i al carrer M. Antònia en una sola direcció.

6.- Informació dels grups de treball

Sra. Casal fa un resum dels punts tractats als grups de treball:

- Cases ocupades, ara en consten 3 menys. N'hi ha una a Can Cortés, però el propietari no ho

denúncia i llavors no consta.

- Cotxes fets malbé
- Caravanes en terreny Can Cortés, l' Ajuntament controla, però propietari del terreny no ha denunciat.
- Tanques de publicitat a c/ mossèn Odó, estan autoritzades, tot i que és veritat que resten visibilitat, es revisaran, es podria parlar amb els propietaris
- Més freqüència de pas de la patrulla
- Aglomeracions a Can Cortés, es parlarà amb el restaurant
- Soroll a Lledoners
- Més patrullatge forestal
- Més llum a l'Estació, ho comentaran amb l' Ajuntament de Barcelona.
- Pudor de marihuana en una casa al c/ Modrego
- Distribució de flyers amb consells de seguretat pels domicilis
- Velocitat dels cotxes al barri

Comenta que hi ha previstes reunions del grup de mobilitat el 17 d'octubre, de qualitat urbana pel 22 d'octubre i de projectes participatius el 10 d'octubre.

Sr. Xavi pregunta quan està previst que acabin les obres a Can Borrull, per reduir la velocitat els solcs que han fet cada vegada són més profunds.

Sra. Casal recorda el funcionament dels grups de treball, on hi participen representants de les entitats del barri i els tècnics de l' Ajuntament. Si algun veí vol tractar algun tema el trasllada a un representant i aquest l'exposa al grup de treball.

Sr. Prats comenta la tipologia de les cases ocupades, que n'hi ha amb ocupació permanent i per part de gent necessitada i d'altres que no, que són més aviat cases de pas. Pregunta si es pot fer pressió per una major vigilància d'aquestes últimes.

7.- Estat dels projectes de lliure disposició i obres en curs

- Can Borrull. Sr. Serra comenta que les obres estan anant a un ritme més lent de l'esperat, és difícil treballar en una carretera que no es pot tancar al trànsit. L'empresa no posa més mitjans, l' Ajuntament i la Diputació estan a sobre. Es va fer un replantejament in situ, s'han fet totes les tanques, s'ha de renovar el clavegueram, etc. Aquest trimestre està previst començar amb les obres directament a la riera, s'està mirant de minimitzar l'alçada i l'empresa ja ha encarregat la fabricació de les parts dels murs.

Comenta que els reductors de velocitat són necessaris, igualment els revisaran. Recorda que tot i la senyalització, hi ha cotxes que passen a massa velocitat.

Sra. Rosa pregunta pels pals de llum, si estaran on són ara, i els del telèfon.

Els pals de llum aniran arran de tanca i el telèfon soterrat.

-Informació sobre l'estat dels projectes de lliure disposició.

- 1.- 48.000 € pels vestuaris de l'Espai Pere Grau
2. L'aire condicionat es va instal·lar al maig.
- 3.- El parc infantil a la font del Rabassalet, mostra una proposta i està en procés de contractació
- 4.- Càmera de seguretat a l'entrada de Can Cortés, 25.000€

Sr. Albert comenta que la situació que s'ha marcat per la càmera no li sembla massa idònia.

Sra. Casals comenta que aclarirà si ja és definitiva.

Sr. Puri demana que consti en acta quina part de la lliure disposició serà per Can Borrull, quan es tracti en la comissió de pressupostos.

Sra. Puigjaner demana per la 3a fase. Sr. Serra respon que s'està redactant el projecte (3-4 mesos).

- Parc de tirolines, que va ser projecte dels Pressupostos participatius. També tindrà un rocòdrom.

Sra. M. Carme, pregunta per l'skate parc, que no s'ha tornat a posar i diu que es parli amb els joves si s'han de posar altres elements.

Sr. Otero demana que es tregui la tanca arbustiva de l'entrada del Casal infantil i comenta que s'han fet obres, però tard i han retardat l'inici de l'activitat al casal. Coordinadora i monitors tenen moltes idees i demana que se'ls recolzi.

Sra. Mestre demana en general més manteniment, més presència de la brigada, el barri sembla oblidat. Pel tema de l'ailant, comenta que a la Diputació tenen molta informació i és un tema que no han deixat de banda. Diu que al barri li falta una zona esportiva i reivindica la idea de revifar l'antic club esportiu de Can Cortés.

Sr. Puigdomènech comenta que és complicat, no està clar que es pugui fer.

Sr. López vol recordar l'estat de c/ Verònica i llegeix l'escrit del Cristian Barro, veí que no ha pogut assistir i li ha demanat que el llegeixi. Demana s'adjunti a l'acta.

Sr. Prats demana pel final de les obres dels vestuaris. Sra. Casals preveu uns 4 mesos.

Sr. Xavi comenta si ja s'ha previst que igual als parcs proposat hi vindrà massa gent, ell coneix Can Mates i ara allà els veïns no estan tan contents perquè el parc està molt freqüentat.

Sra. Veïna comenta que cal tenir cura, que els porc senglars tenen sarna i s'està passant als humans.

Sra. González vol recordar uns temes que ja es van tractar al grup de treball de Qualitat urbana:

- Voreres a St. Ignasi de Loiola, diu que es va dir que s'estaven licitant.

- Pintar el pont d'accés des de crta. Vallvidrera, comenta que es podrien destinar diners de lliure disposició
- Reprendre la petició que el Casal infantil comenci quan arriba el bus escolar.

El president agraeix a tothom la seva assistència i comenta que la propera sessió serà el 28 de gener de 2019.

S'aixeca la sessió.